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Z letadla přímo na sál. Marti-
na Sáblíková se musela podro-
bit operaci ihned po příletu 
z Calgary.

Několikanásobná olympijská vítěz-
ka a naše rychlobruslařská jednič-
ka Martina Sáblíková je po operaci. 
Odbornou ortopedickou pomoc jí 
poskytla Nemocnice Nové Město na 
Moravě, kde se i Martina před 37 lety 
narodila. 

Problémy s kotníkem měla už v 
době závodů, i s nimi ale dokázala 
vybojovat bronz na mistrovství světa. 

Už při prvních obtížích kontaktova-
la novoměstského primáře ortopedie 
doc. Jaroslava Pilného, který je jejím 
„dvorním“ lékařem. 

„Její zdravotní problémy jsme řešili 
nejdříve na dálku, což není jednoduché. 
Po trojce už měla poměrně velké bolesti, 
poslala mi fotky a věděli jsme, že je s tím 
potřeba něco dělat,“ ohlíží se primář 
ortopedie. 

Následující závod na pět tisíc met-
rů zvládla Martina skvěle. Opět se 
postavila na stupně vítězů. „Musím 
před ní smeknout. Musela mít už při 
závodech velké bolesti, a přitom dosáh-
la takovýchto skvělých výsledků. Klo-
bouk dolů,“ vysekl Martině Sáblíkové 
poklonu ortoped. 

Její první cesta po příletu ze zahra-
ničí vedla do novoměstské nemocni-
ce. Tam už šlo vše ráz na ráz. Předo-
perační vyšetření a během pár hodin 
byla odoperovaná. Pak následovala 
dvoudenní hospitalizace a teď ji čeká 
rekonvalescence. 

„Vážím si naší vzájemné důvěry, ona 
věří, že jí pomůžu, a já věřím, že dodrží 
všechna má doporučení. Je to hlavní 
důvod pro to, aby mohla ještě dlouho 
závodit,“ konstatuje primář Jaroslav 
Pilný.  -lko-

Martinu operovali v Novém Městě

PRO MARTINU SÁBLÍKOVOU letošní závodní sezóna skončila. Na snímku 
s novoměstským ortopedem doc. Jaroslavem Pilným, který ji operoval ihned po 
příletu z Calgary. Foto: Fb Martiny Sáblíkové

Vzkaz rychlobruslařky:
� Během Mistrovství světa v Calga-

ry jsem začala mít problém s kotníkem, 
kde se mi tvořila boule. Vyvrcholilo to po 
pětce, když jsme letěli domů.

Už v Calgary jsem mluvila s primá-
řem ortopedického oddělení Nemocnice 
v Novém Městě na Moravě Jaroslavem 
Pilným, který mi řekl, že se mám okamži-
tě zastavit.

Hned po příletu mi odoperoval nohu, 
tím pádem pro mě sezóna skončila. 
Je mi líto, že nebudu startovat na MS 
v Inzellu.

Chtěla bych poděkovat rychlé reakci 
pana docenta Pilného a celé novoměst-
ské nemocnici. Martina Sáblíková

V ulici Neumannova začne 1. červ-
na rekonstrukce vodovodu a kanali-
zace a stavba společného pásu pro 
chodce a cyklisty. Hotovo má být 30. 
listopadu.

Zakázku vyhlašuje město společ-
ně se Svazem vodovodů a kanaliza-
cí Žďársko (SVK). V režii svazku 
proběhne modernizace obou pod-
zemních rozvodů a s tím související 
oprava povrchu.

Město se připojí s úpravami silnič-
ních vpustí a vytvořením společné-
ho pásu pro cyklisty a chodce. Ten 
povede namísto dnešního dláždě-
ného chodníku v ul. Neumannova, 
v úseku od zastávky MHD (u ryb-
níčku) po odbočku do vnitrobloku 
k bazénu. 

Jak na dotaz ŽN upřesňuje starosta 
Martin Mrkos (Žďár-ŽM), jedná se 
o chodník přilehlý k sídlišti. 

Protilehlý chodník blíž ke garážím 
je poměrně úzký a nesplňuje poměry 
pro smíšený provoz chodců a cyklis-
tů. „Jeho rozšíření není možné. Stojí tu 
mohutný dub, který by bylo škoda kvůli 
úpravám chodníku kácet,“ vysvětluje. 

Společný pás pro chodce a cyklisty 
na straně sídliště dostane podle sta-
rosty Mrkose vyvýšené přejezdy tak, 
aby komunikace byla v tomto směru 
pro chodce a cyklisty přívětivější.

„Odtud bude možné se nově dostat 
na kole do atria nebo naopak k polikli-
nice a dál na Libušín,“ dodává.

Projekt zapadá do dlouhodobého 
konceptu města. „Do roku 2030 by-

chom chtěli zvýšit podíl cyklodopra-
vy na 15 %. S tím bude souviset řada 
opatření a projektů, které mají podpo-
řit Žďáráky v nemotorové dopravě,“ 
poodhaluje Martin Mrkos. 

Projekt na podporu cyklodopra-
vy po městě chce radnice představit 
nejpozději letos v dubnu, a to v šir-
ším kontextu. 

„Aktivit je v plánu skutečně hodně. 
Např. budování a rozšiřování nových 
cyklostezek a smíšených stezek, vytvo-
ření doprovodné infrastruktury jako 
cyklopřejezdy, cykloodstavy, představí-
me i projekt sdílených kol,“ vyjmeno-
vává starosta.

Jedním z hlavních cílů je bezpeč-
nost cyklistů ve městě, po které lidé 
roky volali. Žďár nad Sázavou by se 

měl stát městem přívětivým cyklis-
tům a chodcům. Na páteřní cyklos-
tezku vedoucí podél Sázavy se v ide-
álu dostaneme bezpečně a rychle i z 
rezidenčních částí města.

Cena úprav v Neumannově ulici:
Svazková část stavby (vodovod, 

kanalizace, oprava povrchu) je 
v objemu cca 14,8 mil. Kč, část v režii 
města (úpravy silničních vpustí a 
společný pás pro cyklisty a chodce) 
cca 4,6 mil. Kč. Ceny jsou bez DPH.
 -lko-

Neumannova dostane společný pás

Oprava 
Vysocké se blíží

Radnice se chce setkat s občany 
nad způsobem dopravy během sil-
niční stavby ve Vysocké ulici. Termín 
schůzky oznámí v březnu. 

Podle starosty Martina Mrkose 
Žďár-ŽM) město čeká, až zhoto-
vitel stavby předloží plán doprav-
ně inženýrských opatření, což jsou 
i zákazy, průjezdy a režim MHD. 
Zejména starší občany zajímá nejví-
ce právě MHD.

„Až budeme znát přesný harmono-
gram, svoláme veřejné setkání, aby se 
hlavně lidé z Vysočan mohli připravit 
a věděli, kdy jaká část se bude rekon-
struovat, jak bude fungovat osobní 
automobilová doprava, kudy bude jez-
dit MHD či jaký bude režim na stav-
bě,“ uvádí starosta. Na schůzce bude 
přítomen i odborník zodpovídající 
za organizaci opatření během stavby. 
„Počítáme s pečlivou informační kam-
paní,“ dodává Martin Mrkos.

Do konce března v ulici padnou 
staré stromy podél silnice, stavba se 
rozjede ideálně v dubnu. -lko-

Interaktivní výstava Divy fyziky je 
v Regionálním muzeu k vidění ještě 
do 31. března. 

Přírodní vědy jako matematiku a 
fyziku přibližuje velmi hravě a celé 
rodiny si zde užívají netradiční zábavu. 
Najdeme tu hodně výzev. Třeba ve vel-
kém krasohledu lze skládat obrovské 
souměrné obrazce, zamíchat si obliče-
je a obalamutit mozek u optických kla-
mů. Také můžeme pomocí polarizace 
zkusit rozpohybovat obrázky, či si dojít 
laserovým bludištěm pro poklad.  -lko-

POJĎME si s dětmi pohrát na Tvrz a 
třeba si pořídit výjimečné foto pomocí 
velkého krasohledu.

 Foto: Lenka Kopčáková

Divy fyziky nás pobaví na Tvrzi


